
 

 

Til Folketinget – Energi-, Forsynings- og Klimaudvalget 

 

Hermed sendes foreløbigt svar på spørgsmål nr. 27 af 7. oktober 2016 (alm. del). 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Andreas Steenberg (RV). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Lene Skov Henningsen 

  

31. oktober 2016 
J.nr. 16-1554272 
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Spørgsmål 

I dag eksisterer en ’dobbeltbeskatning’, da der både lægges afgift på elforbrug og på over-

skudsvarmen. Vil ministeren oplyse, hvad provenutabet vil være, hvis den nuværende 

elafgift til varme opretholdes for varmepumper, der udnytter overskudsvarme, mod at 

overskudsvarmeafgiften afskaffes for overskudsvarme, som indvindes via varmepumper? 

Beregningen kræver en række forudsætninger om, hvor stor en del af det uudnyttede 

potentiale for overskudsvarme, der udnyttes, samt hvilke brændsler fortrænges. De an-

vendte antagelser bedes fremlagt i forbindelse med svaret. 

 

Svar 

Det er desværre ikke muligt at svare inden for fristen. Et endeligt svar vil blive fremsendt 

hurtigst muligt. 
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